
 
 13/03/2025. 

10- dages forespørgsel vedr. Børnekulturhuset.   

På møde i Kulturudvalget den 19. februar 2025 var der et dagsordenspunkt: ”Børnekulturhuset 

– status.” –  Vi havde en række kommentarer samt spørgsmål.  Vi har efterfølgende arbejdet 

videre med denne sag og har drøftet den med forskellige. Det har resulteret i denne 

forespørgsel, som vi ønsker besvaret. 

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Sagen på Kulturudvalgets dagsorden hed ”Forespørgsel vedr. Børnekulturhuset”. Men den 

arbejdstitel, der arbejdes videre med, er Børnekulturproduktionscenter. Vi finder, at dette 

navn er ufuldstændigt. Med andre ord: husker man at tage højde for allerede omfattende 

eksisterende tilbud til børn og unge på Brobjergskolen (Aarhus Billed- og Medieskole, 

Filuren m.fl.)? 

Med Grundtvig in mente: ”ordet skaber, hvad det nævner” kunne man overveje et mere 

neutralt navn.  Vil det være en mulighed?             

2. Der nævnes nye aktiviteter og tiltag. Men vi ved, at meget af det, der opfattes som nyt, 

allerede findes og varetages af AaBM og Filuren. Er man opmærksom på det? Det er for os 

at se umiddelbart to meget bærende institutioner. 

3. Det beskrives som ”omdannelse”. Kunne man forestille sig, at det hed ”udvikling”. Hermed 

menes, at kunne man forestille sig, at man tog udgangspunkt i en styrkelse af de decentralt 

kommunalt driftsstøttede kulturinstitutioner, som varetager kunstarterne for børn og unge i 

Aarhus, nemlig: Aarhus Billed- og Medieskole, Teaterhuset Filuren og Aarhus Musikskole? 

4. Er man opmærksom på, at både AaBM og Filuren har meget omfattende skoletilbud, 

fritidsaktiviteter centralt samt decentralt i kommunens oplandsområder? 

5. Vi vil gerne vide, om man er tilfreds med den måde forundersøgelsen er startet på? 

6. Vi er opmærksomme på, at forundersøgelsen arbejder ud fra en funktionsbaseret 

rumdefinition og ikke en institutionsbaseret rundefinition. Er man opmærksom på, hvilke 

konsekvenser dette kan få? 

7. Vi ved, at man i miljøet opfatter, at Børnekulturhuset (BKH) har en privilegeret adgang. Vi 

vil gerne vide, om man har forståelse for dette, og om man har kunnet vælge (eller vælger) 

en anden vej. 

8. Vi vil gerne have uddybet de overvejelser, man har omkring skoleinspektørboligen. 



Med venlig hilsen 

Lone Hindø, udvalgsmedlem 

Aase Pedersen, udvalgsmedlem 

Steffen Wich, næstformand i kulturudvalget 

 


